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Samnanger Kommune. 
Tyssevegen 217 
5650 TYSSE 
                                      Samnanger 11.08.2023  
 
 
Innspel til Planprogram for Kommuneplanens samfunnsdel 2023-2035   
 
Styret i Samnanger Næringsforum har lest igjennom planforslaget og har kommentarar knytte til 
næringsutvikling og areal strategi .  
 
 
Punkt 3.3 Næringsutvikling 
 
Hovudnæringar i Samnanger har tradisjonelt vore tekstilindustri og kraftverk, service og jordbruk. 
Døme på nyare verksemd er fiskeoppdrett, treindustri (møbel- og kjøkkeninnreiing) og 
betongindustri (ferdigelement). Her er også smie og mekanisk verkstad. I Eikedalen ligg det største 
skianlegget i Bergensregionen, med over 30 tilsette i sesongen. Kommunen har to (3 med den nye 
butikken på Tysse) daglegvarebutikkar, byggvarehandel, blomsterbutikk, fabrikkutsal for SAFA, 
bruktbutikk, bunadsbutikk, frisørsalongar, pizzeria og butikk med sports- og fritidsutstyr, leikar, 
gåver m.m. Her er òg motell med kafè og pub, campingplass, post (post i butikk), bensinstasjon og 
bilverkstad. I tillegg er det fleire mindre entreprenørar med gravemaskinar, lastebilar og transport, 
snikkarar, røyrleggjarar, elektrikarar, malarar m.m. 
 
Mange av dei som bur i Samnanger pendlar ut av kommunen for å kome seg til jobb. Det er avgrensa 
næringsaktivitet samanlikna med øvrige omliggande kommunar til Bergen. Samfunnsplanen bør 
diskutere korleis Samnanger i større grad kan verta ein attraktiv næringskommune. Dette vil også 
bidra i retning av ein attraktiv bukommune. Her vil analyse av areal og næringssamansetning vera 
grunnlag for status. Viktige vurderingar som skal gjerast i kommuneplanen er: 
 • Kva mål skal Samnanger kommune ha for næringsutviklinga? 
 • Kva strategiar og tiltak skal me setja i verk for å nå måla? 
 • Arealstrategi – rett areal på rett plass? 
 • Kompetansekartlegging – kva har vi bruk for av kompetanse i framtida? 
 • Korleis skal Samnanger møte det grøne skiftet? 
 
Punkt. 3.3 Næringsutvikling  
 
Samnanger Næringslivsforum meiner at framtidig næringsutvikling bær være knytt opp mot energi 
krevjande industri samt kunne ta del av det grøne skiftet. Det er nye planer som innan kort tid vert 
lagt frem for å styrke energileveranse på Vestlandet ettersom olje og gass industrien skal 
elektrifiserast. Kommunen bør arbeide mot slike planer for å sikre at straumen heller kan nyttast til 
lokal industriutvikling. Det er også viktig at kommunen arbeider for å skape moglegheiter for 
framtidige arbeidsplassar knytt til denne energien. Det vert arbeidd  aktiv i andre kommunar 
(Øygarden, Mongstad m.f.) for å bygge ut kraftkrevjande  industri og disse er i dag konkurrentar til 
Samnanger Kommune. Det er viktig at vi tar i bruk krafta der den vert  produsert. 
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Under punkt 3.3 Næringsutvikling - er det nå sett i gang arbeidet med å får etablert utslag for 
vinmonopol og apotek.  (Åpning til Jul d.å.) 

Samnanger kommune må arbeida for å få ein godkjent akvakultur plan, og samtidig ha fokus på 
næring i sjø som kan gi moglegheiter for næringsetablering og nye arbeidsplassar   

Kommunen har manglande marknadsføring. Det bør utarbeidast ny marknadsføring med vekt på 
ledige tomter både for bustadar og næring, i tillegg til fokus på at Samnanger er nabokommune til 
Bergen med god kommunikasjon og kort reisetid til sentrum.  
 
Mobil og fiberdekning må snarast byggjast ut der i områder der ein ikkje har tilfredsstillande 
dekning. Dette kan gjøres med stønad frå Vestland Fylkeskommune. 
 

 
3.7 Arealstrategi  
 
 
Samnanger Næringslivsforum er opptatt av at det vert planlagt  nye næringsareal helst knytt til 
direkte forbindelse med RV49. Kommunen må sjølve ta initiativ til å finne, diskutere med grunneier 
(e) samt finansiere nødvendige reguleringsplaner for godkjenning. Areala til kraftkrevjande industri 
bør ligge så nær som mogleg Børdalen. Sjølv om det p.t. er en godkjent næringstomt knytte til 
datasenter virksomhet, er det her framtidige moglegheiter kan ligge. 
 
All kraftkrevjande industri vil levere restvarme og dette er en resurs kommunen bør ha en plan for å 
kunne utnytte. 
 
For å tiltrekke nye innbyggjarar til Samnanger kommune bør nye areal for bustadbygging vurderast å 
utviklast i maritime omgjenge. Fleire kommunar på Vestlandet har hatt en god utvikling på dette 
området. Kommunen rådes til å opprette en gruppe for å utreie moglegheitene samt utforske 
eksisterande prosjektet for å finne effektar av etablering. 
 
 
I samband med dei store vegprosjekta som er under planlegging, må kommunen i samarbeid med 
vegmyndigheitene, utarbeida ein plan for deponering av steinmassar/overskotsmassar.  
 
 
 
 
Med beste helsing 

 
For styret i  Samnanger Næringsforum 
Per Espen Edvartsen 


